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§  1 KFKS 2023–00001 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Inkommen skrivelse till förtroendevalda från medborgare. 
KFKS  2023-00097 
- - - - - 
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§  2 KFKS 2023-00028 

Start av resursskolor 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutar att starta en resursskola i Myrsjö 
rektorsområde samt en resursskola i Skuru-Duvnäs rektorsområde. Resursskolorna 
kommer att bedrivas inom skolformen grundskola med inriktning autismspektrumtillstånd 
(AST). Skolstart för resursskolorna inom skolformen grundskola är planerad till hösten 
2023.  

Detta beslut fattas av kommunstyrelsens verksamhetsutskott med stöd av punkten 12.3 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 

Sammanfattning av ärendet 
Välfärd skola ser ett behov av att starta en resursskola i Myrsjö rektorsområde och en 
resursskola i Skuru-Duvnäs rektorsområde. En resursskola är en skolenhet där 
huvudmannen begränsar utbildningen till att avse elever i behov av särskilt stöd. 
Resursskolorna ska då bedrivas med inriktningen mot elever autismspektrumtillstånd 
(AST). Vårdnadshavare kommer att kunna ansöka till respektive resursskola. Vid ett 
eventuellt urval av elever ska den som har störst behov prioriteras utifrån gällande 
antagningskriterier. Dessa antagningskriterier kommer att tas fram av Välfärd skola. 
Skolstart för resursskolorna inom skolformen grundskola är planerad till hösten 2023.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd skola daterad den 10 januari 2023 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget. I yrkandet instämde Johan Krogh 
(C), Karin Teljstedt (KD), Andreas Andersson (S), Mikael Carlsson (NL) och Gunilla 
Grudevall-Steen (L). 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.   

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Alla barn och unga ska kunna räkna med att få det stöd de behöver i skolan. Om det så 
handlar om anpassningar i elevens ordinarie klass eller placering i en annan studiegrupp 
måste resurstilldelningen vara tillräcklig och elevens behov tillgodoses. Att satsa på att 
starta dessa resursskolor så att elever kan må bättre, få en bättre studiemiljö och fokusera 
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på att suga in kunskap är en viktig investering inför framtiden. Det är därför glädjande att 
detta steg nu tas och att Nacka Kommun får två resursskolor i egen regi på plats till 
höstterminen. 

Dessa resursskolor kan avlasta de centrala undervisningsgrupperna på elever med en viss 
inriktning på sina särskilda behov, så att varje elevs behov kan tillgodoses i högre 
utsträckning. Det här innebär också att resurserna till elever med särskilda behov ökar. 
Behoven som finns bland kommunens barn och unga måste kontinuerligt utvärderas så att 
antalet resursskolor och inriktningen på dessa fortsätter vara ändamålsenliga även på sikt. 
 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet tycker att det är positivt att kommunen väljer att starta och driva 
kommunala resursskolor. Detta hade dock kunnat samordnas bättre då det hade varit läge 
att föreslå uppstart av kommunala resursskolor innan Centrumskolan lades ner och de 
elever som gick där stod utan skola.  

Vänsterpartiet är också positiva till att det finns en separat finansieringsmodell för att 
resursskola ska bedrivas på ett lämpligt och ändamålsenligt sätt. Så länge det faktiskt är så 
att kostnaderna på riktigt täcks av modellen. Vänsterpartiet förutsätter att 
finansieringsmodellen är beräknad enligt de ekonomiska förhållandena som i verkligheten 
täcker alla utgifter som krävs för att bedriva skolverksamhet för elever som är i behov av 
resursskola. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Miljöpartiet välkomnar detta beslut, även om vi noterar att det möjligen fattas i fel instans. 
Enligt kommunallagen så får beslutanderätt nämligen inte delegeras från kommunstyrelsen 
till utskott vad gäller ärenden som avser verksamhets mål, inriktning, omfattning och 
kvalitet. Nedläggning av verksamheter är ett exempel på beslut som inte får fattas i utskott 
och möjligen kan det röra även uppstart. Med det sagt välkomnar Miljöpartiet beslutet som 
sådant. 
 
- - - - - 
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§  3 KFKS 2022-00893 

Medborgarförslag om att få jobba hemifrån för elever  
Inkom den 7 oktober 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget om att elever på kommunala skolor ska få 
jobba hemifrån eftersom elevers rätt till utbildning enligt skollagen förutsätter att elever 
närvarar fysiskt i skolans lokaler. 

Sammanfattning av ärendet 
En kommuninvånare har inkommit med ett förslag att elever som går på mellan- och 
högstadiet, i Nackas kommunala skolor, ska få arbeta hemifrån minst en dag i veckan. 
Detta eftersom det skulle ge en bättre arbetsmiljö för dessa elever. 

Välfärd skola betonar vikten av en god arbetsmiljö för elevernas möjlighet att utvecklas 
maximalt. Vidare framför Välfärd skola att det i skollagen regleras att elever ska närvara i 
skolan. Eftersom kommunen inte kan besluta något som går i strid med gällande lag avslås 
förslaget. 

Välfärd skola poängterar också skolans ansvar i arbetet för en god arbetsmiljö och belyser 
även elevernas möjlighet att lyfta sina tankar och åsikter kring studiero och arbetsmiljö. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd skola daterad den 20 december 2022 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutade i enlighet med det utsända förslaget.  

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
För oss Socialdemokrater är det viktigt att ha aktiv dialog med medborgarna. Därför är det 
glädjande när medborgare genom exempelvis medborgarförslag vill vara med och påverka 
sin vardag. 
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Möjligheten för elever att jobba hemifrån är ingenting kommunen kan besluta kring, annat 
än i undantagsfall. Det är heller inte säkert att det är en bra lösning, då många elevers 
hemmamiljö kan innebära andra stressfaktorer. Alla har inte heller tillgång till rätt material 
för att utföra sitt skolarbete på distans. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det är väldigt positivt att skolelever är med och tycker till om sin 
vardag och lyfter frågor som man tycker är felaktiga både i skolan men även i kommunen i 
stort. Vi tycker det är bra att man skriver medborgarförslag och på det här sättet direkt 
påverkar vad vi tar beslut om, vi skulle också vilja uppmana elever och andra som vill ändra 
på något att ta kontakt med oss politiker. Just i denna fråga så håller vi med det svar som ni 
fått från kommunen men fortsätt gärna att fortsätta komma in med medborgarförslag. 
 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet tycker att medborgarförslaget om att jobba hemifrån för elever i 
mellanstadiet och högstadiet en dag i veckan är intressant. Vänsterpartiet instämmer med 
tjänstesvaret om att arbetsmiljön är viktig för inlärningen och att varje elev har rätt till en 
god arbetsmiljö. Vi håller med om att kommunen däremot inte kan besluta om elever ska 
få arbeta hemifrån. Varje skola kan påverka skolmiljön själv, men det är också viktigt att ta 
med barn och ungas synpunkter och idéer i hur arbetsmiljön i skolan kan förbättras och 
utvecklas. Vänsterpartiet hoppas på att alla skolor ger barn och unga forum för att uttrycka 
sina idéer och tankar och utformar där det är möjligt en skolmiljö som tar hänsyn till olika 
elevers behov. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Att gå i skolan innebär inte enbart att ha lektioner och lära sig nya saker. Det innebär också 
att ha sociala relationer och vara tillsammans med andra, både elever och personal. När 
man arbetar hemifrån missar man de sociala relationerna som också är en del av 
utvecklingen hos barn och unga. 

Det är sorgligt att känslan är att man som elev hellre arbetar hemifrån för att få lugn och 
ro. Då är det ett arbetsmiljöproblem som ska lösas i skolan, inte genom att barn och elever 
är hemma en dag i veckan. Miljöpartiet hoppas att skolledningen tillsammans med lärare 
och elever tar tag i och hittar en lösning på problemet tillsammans så ingen känner att hen 
behöver vara hemma för att få sitt skolarbete gjort. 
 
- - - - - 
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§  4 KFKS 2022-00938 

Medborgarförslag om mer material i Myrsjöskolan 
Inkom den 12 oktober 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget eftersom extra anpassningar och särskilt stöd 
beslutas av lärare respektive rektor och inte av kommunstyrelsen. 

Sammanfattning av ärendet 
En kommuninvånare har inkommit med ett förslag om mer stöd till elever som har det 
svårt i skolan, genom mer anpassat materiel och fler speciallärare i skolan. 

Välfärd skola delar uppfattningen om att alla elever ska få det stöd som de behöver i skolan 
genom exempelvis anpassat material och lärare med kompetens inom särskilt stöd.  

Frågorna i medborgaförslaget är dock sådana som varje rektor beslutar om och inget som 
huvudmannen beslutar om över. Med anledning av det avslås förslagen. 

Välfärd skola upplyser om att elever kan försöka påverka och få insyn i frågor av detta slag 
genom att ta upp frågorna i skolans klass- och elevråd. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd skola. daterad den 20 december 2022 
Bilaga 1. Medborgarförslaget 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutade i enlighet med det utsända förslaget.  

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
För oss Socialdemokrater är det viktigt att ha aktiv dialog med medborgarna. Därför är det 
glädjande när medborgare genom exempelvis medborgarförslag vill vara med och påverka 
sin vardag. 

Elever med särskilda behov ska alltid känna sig trygga i skolan och få de resurser de 
behöver för att bli framgångsrika i sitt skolarbete. Detta är i grunden en fråga om resurser 
till skolan, eftersom anpassningar efter eleverna kostar pengar. Den typen av åtgärder som 
medborgarförslaget lyfter fram är bra, men är något som bör beslutas av varje rektor och 
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skola. Däremot fortsätter vi driva på för att öka budgeten som går till anpassningar för 
elever i behov av särskilt stöd. Att vi på detta sammanträde även beslutar om att starta två 
resursskolor från höstterminen 2023 är ett steg i rätt riktning, men fler åtgärder behövs. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det är väldigt positivt att skolelever är med och tycker till om sin 
vardag och lyfter frågor som man tycker är felaktiga både i skolan men även i kommunen i 
stort. Vi tycker det är bra att man skriver medborgarförslag och på det här sättet direkt 
påverkar vad vi tar beslut om, vi skulle också vilja uppmana elever och andra som vill ändra 
på något att ta kontakt med oss politiker. Just i denna fråga så håller vi med det svar som ni 
fått från kommunen men fortsätt gärna att fortsätta komma in med medborgarförslag. 
 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Det är spännande att elever tar initiativ till förbättringar av skolan. Vi håller med 
tjänsteskrivelsen om att alla elever ska få det stöd som de behöver i skolan genom 
exempelvis anpassat material och lärare med kompetens inom särskilt stöd. 

Vänsterpartiet tycker också att det är viktigt att resurser finns för att anpassa och förbättra 
skolgången till barn och ungas behov genom t.ex. anpassat material och lärare med 
specialkompetens. Det är varje skola som får bestämma hur pengarna används. I vår 
budget har vi avsatt 56 miljoner mer pengar till skolorna än nuvarande budget och en del 
av denna skolbudget skulle kunna användas till att satsa på det som medborgarförslaget 
föreslår.   
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Det är inte vi politiker i Nacka kommun som bestämmer vilket material eleverna ska ha i 
skolan. Däremot är det vi politiker som beslutar hur mycket pengar vi vill ge till skolorna i 
de budgetar vi lägger. Miljöpartiet brukar lägga extra mycket pengar på förskolan och 
skolan, sedan är det oftast rektorn som bestämmer hur pengarna ska användas. Miljöpartiet 
föreslår att eleven väcker frågan tex i Elevrådet och föreslår förändringar till skolledningen. 
 
- - - - - 
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§  5 KFKS 2022-00922 

Medborgarförslag om mobiler i skolan 
Inkom den 12 oktober 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget eftersom kommunstyrelsen inte beslutar om 
användning av mobiltelefoner i skolan då lärare respektive rektor fattar beslut om sådant. 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har inkommit med ett förslag om att elever i Nacka kommuns skolor ska få 
ha mobiltelefoner i skolan.  

Frågan gällande mobiltelefoner i skolan är rättsligt reglerad. När det gäller hur 
mobiltelefoner får användas i undervisningen så är det läraren som ska avgöra detta. När 
det gäller användandet av mobiltelefoner utanför undervisningen är det rektor på aktuell 
skola som är den som beslutar om eventuellt förbud d.v.s. om inget beslut fattas av rektor 
så är användning tillåten. 

Med hänsyn till de rättsliga bestämmelser som finns, föreslås att förslaget om 
mobiltelefoner i skolan avslås. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd skola daterad den 20 december 2022 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutade i enlighet med det utsända förslaget.  

Protokollsanteckning 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Vi uppskattar verkligen att det kommer förslag till Nacka kommun från unga medborgare. 
Att försöka påverka det som berör en själv och andra är ett viktigt demokratiskt inslag i 
vårt samhälle. När det gäller användande av mobiler på lektionstid är det läraren som 
beslutar om det, det kan inte politiker besluta annorlunda om. När det gäller hur mobiler 
ska användas, eller finnas tillgängliga, utanför lektionstid men under skoltid kan rektor 
besluta om det. Men då tycker vi att det är det viktigt att rektorn involverar eleverna i 
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beslutet, så att det känns klokt och inkluderande. Det kan finnas goda skäl att inte ha 
mobiler tillgängliga men också tvärtom. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det är väldigt positivt att skolelever är med och tycker till om sin 
vardag och lyfter frågor som man tycker är felaktiga både i skolan men även i kommunen i 
stort. Vi tycker det är bra att man skriver medborgarförslag och på det här sättet direkt 
påverkar vad vi tar beslut om, vi skulle också vilja uppmana elever och andra som vill ändra 
på något att ta kontakt med oss politiker. Just i denna fråga så håller vi med det svar som ni 
fått från kommunen men fortsätt gärna att fortsätta komma in med medborgarförslag. 
 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet håller med om att kommunen inte kan fatta beslut om användning av 
mobiltelefoner i skolan då respektive rektor får fatta beslut om sådant. 

Vänsterpartiet hoppas på att elever på skolor har möjlighet till att diskutera kring 
mobilanvändning till exempel på elevråd eller klassråd. Vissa elever tycker det är bra med 
tillgång till mobiltelefoner medan andra kan bli störda av detta. Rektor och lärare får då det 
yttersta ansvaret i att bestämma användningen, men genom att prata om det med eleverna i 
olika forum är det större chans att vuxna och barn förstår olika behov och synpunkter. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Det är inte vi politiker i Nacka kommun som bestämmer om eleverna ska få ha 
mobiltelefon i skolan eller inte. Det finns en lag om det som politikerna i riksdagen bestämt 
om och sedan är det ledningen på skolan som bestämmer. Förhoppningsvis så fattas beslut 
om reglerna efter att också lärare och elever fått säga vad de tycker. Miljöpartiet föreslår att 
eleven väcker frågan tex i Elevrådet om att ändra på reglerna. 
 
- - - - - 
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§  6 KFKS 2022-00932 

Medborgarförslag gällande tuggummi i skolan 
Inkom den 12 oktober 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget eftersom frågor som rör ordningsregler på en 
skola (exempelvis användning av tuggummi) inte beslutas av kommunstyrelsen utan detta 
beslutas av rektor på respektive skola.  

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har inkommit med ett förslag om att elever i Nacka kommuns skolor ska få 
använda och ha tillgång till tuggummi i skolan.  

Användande och tillgång till tuggummi i skolan är inte rättsligt reglerat. Elever har däremot 
rätt att lyfta sådana frågor på forum för samråd, ofta benämnt klassråd och elevråd. Alla 
skolor ska också enligt skollagen ha ordningsregler och eleverna ska medverka i arbetet 
med att utarbeta, följa upp och eventuellt omarbeta ordningsreglerna.  

Förslaget om tuggummi i skolan är därmed något som medborgaren kan ta upp i forum för 
samverkan inom den egna skolan och som kan inkluderas i skolans ordningsregler. Med 
hänsyn till ovan föreslås att förslaget om tuggummi i skolan avslås då kommunstyrelsen 
inte ska fatta beslut om sådant. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd skola daterad den 4 januari 2023 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutade i enlighet med det utsända förslaget.  

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Vi uppskattar verkligen att det kommer förslag till Nacka kommun från unga medborgare. 
Att försöka påverka det som berör en själv och andra är ett viktigt demokratiskt inslag i 
vårt samhälle. Användande och tillgång till tuggummi i skolan är inte rättsligt reglerat, utan 
är beslut som skolpersonal och ledning tar. Men elever i skolan har rätt att lyfta frågor i till 
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exempel klassråd eller elevråd och vi uppmuntrar till deltagande i de forum och 
demokratiska processer som finns i skolan. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det är väldigt positivt att skolelever är med och tycker till om sin 
vardag och lyfter frågor som man tycker är felaktiga både i skolan men även i kommunen i 
stort. Vi tycker det är bra att man skriver medborgarförslag och på det här sättet direkt 
påverkar vad vi tar beslut om, vi skulle också vilja uppmana elever och andra som vill ändra 
på något att ta kontakt med oss politiker. Just i denna fråga så håller vi med det svar som ni 
fått från kommunen men fortsätt gärna att fortsätta komma in med medborgarförslag. 
 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet håller med om att kommunen inte kan styra över ordningsregler på en skola 
(exempelvis användning av tuggummi). Frågor som gäller regler på skolan ska inte beslutas 
av kommunstyrelsen utan detta bör beslutas av rektor på varje skola. Vänsterpartiet håller 
också med tjänsteskrivelsen om att det är viktigt att barn och unga är med och påverkar 
ordningsregler i skolan t.ex. genom elevråd eller klassråd. Denna fråga om tuggummi och 
försäljning av tuggummi borde diskuteras i forum där elever på skolan har inflytande och 
där olika synpunkter kan lyftas. Vänsterpartiet kan se att vissa elever tycker det är bra med 
tex tuggummi inför prov medan andra blir störda. Det är då viktigt att i en grupp som delar 
miljö tex i ett klassrum att prata om frågan och komma överens. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Det är inte vi politiker i Nacka kommun som bestämmer om eleverna ska få tugga 
tuggummi i skolan eller inte utan det är det ledningen på skolan som bestämmer. 
Förhoppningsvis så fattas beslut om reglerna efter att också lärare och elever fått säga vad 
de tycker. Miljöpartiet föreslår att eleven väcker frågan tex i Elevrådet om att ändra på 
reglerna. 
 
- - - - - 
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§  7  

Övriga frågor 
 
Inga övriga frågor vid dagens sammanträde.  
 
- - - - - 
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